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SLOVO REDAKCE 
 

Vážení a milí spoluobčané, začátkem ledna 2024 vyšlo čtvrté „PODZIMNÍ“ číslo Hrachoveckých listů,  jak 

v digitální, tak i tištěné podobě a bylo členy osadního výboru dodáno do všech poštovních schránek v Hrachovci. 

Elektronicky bude vždy opět zasláno členům OV, zástupcům spolků, vedení mateřské školky a dalším. Najdete ho spolu 

s dalšími informacemi také na www.facebook.com/Osadni.vybor.Hrachovec, webových stránkách 

https://hrachovec.valmez.cz/ a www.instagram.com/osadni.vybor.hrachovec/. Za redakci Lubomír Melichařík 
 

OSADNÍ VÝBOR-INFORMACE O USNESENÍCH 
 

USNESENÍ č. 11/2023 ze dne 1.11. 

 

1. Seznámení členů OV Hrachovec s finančními prostředky kolem akce 50 let KD 

Členům OV bylo představeno vyúčtování akce k 50. let KD, včetně SDH Hrachovec a odsouhlasilo předsedovi OV Hrachovec 

využití obecních  financí pro tyto účely. Usnesení: OV Hrachovec souhlasí.  

2. Stížnost občanů na místní rozhlas. Předseda OV Hrachovec předložil stížnost občanů Hrachovce na místní rozhlas, dále 

předseda předložil seznam a polohu hlásičů. Usnesení: Členové OV Hrachovec, po konzultaci s p. Ježem (úředník Mú.VM), 

provedou 8.11.2023 od 15:30 kontrolu všech rozhlasových hlásičů v obci a předají zprávu výše uvedenému úředníkovi. 

3. Podnět občanů na zastřešení zastávek MHD ve VM pro linku Hrachovec. OV Hrachovec dostal podnět od svých občanů a 

rodičů dětí, k zastřešení dvou zastávek na ulici Šafaříková a to u MŠ Štěpánov. Využívají ji lidé, kteří se vracejí z nemocnice a u 

ZŠ Šafaříková, kde čekají děti ze školy. Usnesení: Členové OV Hrachovec souhlasí a předává k řešení na MěÚ VM. 

4. Vybavení KD Hrachovec. OV Hrachovec po konzultaci a místním šetření s vedením města žádá o dovybavení KD dle seznamu 

a nebrání se odkupu zařízení po bývalém nájemci, který předložil CN. Dále žádá o 5 stolů a 20 židlí do volební místnosti a zbudování 

protihlukových dveří mezi sálem a starou hospodou z důvodů konání současně 2 akcí (např. divadlo v sále a  oslavy ve staré 

hospodě). Usnesení: Členové OV Hrachovec souhlasí s návrhem a předává k řešení na MěÚ VM. 

5. Ostatní. 

 OV Hrachovec byl písemně požádán občany o kontaktování firmy SIMPOL, aby se již neopakovala situace s polním  

hnojištěm a našla tak jinou lokalitu pro jeho skladování. Předseda OV Hrachovec bude kontaktovat firmu SIMPOL. 

 OV Hrachovec upozorňuje na vadné zavírání elektro kontejneru u KD. 

 OV Hrachovec navrhuje finančně rozdělit nájmy akcí v KD dle návrhu, který předloží do konce roku 2023. 

 

USNESENÍ č. 12/2023 ze dne 6.12. 

 

1. Seznámení členů OV Hrachovec s finančními prostředky určenými na rok 2023. Členové OV byli seznámeni s vyúčtováním 

nákladů, které provedl předseda OV Hrachovec s OKS VM a odborem kultury a sportu VM. Usnesení: OV Hrachovec souhlasí 

s vyúčtováním těchto nákladů. 

2. Zvonička-zvon v Hrachovci, demontáž. Předseda OV Hrachovec informoval členy OV Hrachovec o demontáži zvonu ze 

zvoničky na rozcestí, kde nám bylo sděleno panem Zajícem (památky VM), že zvonu hrozil pád pro zchátralé uložení a ukotvení. 

Dále budou na zvonu provedeny nutné opravy a bude po dobu, než rozhodne OV Hrachovec další úmysly, uložen v muzeu ve VM. 

Usnesení: Členové OV Hrachovec navrhli na plánovaný altán u KD provést nadstavbu-zvoničku, kde bude zvon osazen. 

Kontaktovat projektantku paní Alici Valčíkovou bude předseda OV. 

3.  Změna ÚP v Hrachovci, vyjádření k žádostem. OV Hrachovec dostal k vyjádření návrhy na změny územních plánů v katastru 

obce Hrachovec. Usnesení: Členové OV Hrachovec souhlasí s návrhem změn ÚP pod podmínkou, že na daných lokalitách 

bude uděleno stavební povolení vždy jen pro 1 stavbu. 

4. Zimní údržba cest v Hrachovci. OV Hrachovec apeluje na vedení města, aby se již neopakovala situace na páteřní cestě 

Hrachovcem (uježděná vrstva sněhu, neposypaná a neprosolená vozovka více jak 24 h) hlavně v horní části obce, kde SUS Valašské 

Meziříčí přislíbila nově cestu prosolit, kdy docházelo k neprojetí MHD a občanů. Situace se zlepšila až po telefonickém rozhovoru 

s místostarostou panem Petrem Nachtmanem, který kontaktoval vedení SUS VM. Usnesení: Členové OV Hrachovec budou dále 

situaci sledovat a nabádají spoluobčany k hlášením a připomínkám o sjízdnosti vozovek. OV Hrachovec dále žádá o 

prohrnutí výjezdu pro SDH Hrachovec k hasičské zbrojnici. 

5. Vyjádření OV Hrachovec k předání pozemků Lesům ČR. OV Hrachovec byl předložen návrh, kdy vedení města VM plánuje 

převést přilehlé pozemky týkající se toku hrachoveckého potoka do vlastnictví lesům ČR, kteří jsou dnes vedeni jako správci toku. 

Usnesení: Členové OV Hrachovec souhlasí s návrhem a OV předá k dojednání na MěÚ. VM 

6. Ostatní. 

 OV Hrachovec uspořádá v měsíci lednu 2024 divadelní představení v KD Hrachovec. 

 OV Hrachovec ruší plánovanou schůzi OV v měsíci lednu. 

 OV Hrachovec žádá vedení města VM o přislíbenou finanční podporu na dokončení parčíku u KD. 

 

OFICIÁLNÍ ZÁPISY A USNESENÍ OV jsou na adrese: www.facebook.com/Osadni.vybor.Hrachovec 

 

DŮLEŽITÁ INFORMACE: OV HRACHOVEC PLÁNUJE V PRVNÍ POLOVINĚ MĚSÍCE BŘEZNA SCHŮZI 

S VEDENÍM MĚSTA VM A OBČANŮ HRACHOVCE (VÝSTAVBA CHODNÍKU V OBCI, PRVNÍ ETAPA-HORNÍ 

KONEC). 
Předseda OV Radek Vaigl 

http://www.facebook.com/Osadni.vybor.Hrachovec
https://hrachovec.valmez.cz/?fbclid=IwAR2YxEUXDfpkvSj_IifYWVKpd5BhPh6mF4IW74swX98GVEP0Hhr0bKu0P8s
https://www.instagram.com/osadni.vybor.hrachovec/?fbclid=IwAR0Bwd--aawhthAcTbQ_KgRqqwPhxvg1skdKgye0P4WHKNQ7kqt7Pe2qy-Q
http://www.facebook.com/Osadni.vybor.Hrachovec
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AKCE OSADNÍHO VÝBORU A SPOLKŮ, PRONÁJMY KD V ROCE 2024 
 

LEDEN 20.1. Divadlo „Přes přísný zákaz dotýká se sněhu“ v KD. OV  Sobota 19:00 

28.1. Výroční členská hasičská schůze v sále KD.  SDH  Neděle 15:00 

ÚNOR 3.2. Prodej tradiční zabijačky v hasičárně.  SDH  Sobota 09:30 

 17.2. Prakyáda v sále KD.    Skauti  Sobota 10:00-17:00 

 24.2. Retroples v KD.     SK  Sobota 20:00 

Oddílové schůzky v sále KD   Skauti  Každý pátek v roce 16:00-18:00 

Schůze Osadního výboru    OV  Každou první středu v měsíci 18:00-20:00 

Setkání seniorů v sále KD    OV  Každou první středu v měsíci 17:00-20:00 

Hasičský kroužek ZŠ Šafaříkova v sále KD  SDH  Každou středu v roce 15:00-17:00 

Trénink fotbalistů Hrachovec v sále KD  SK  Každou středu, čtvrtek v roce 16:00-18:00 

 

KULTURNÍ AKCE V HRACHOVCI 
 

VÝROČÍ 50 LET OD OTEVŘENÍ KULTURNÍHO DOMU. 
 

„Tak už padesát let…“  

Tato slova zněla z úst všech, kteří se účastnili oslavy výročí Kulturního domu v Hrachovci. Jakoby i počasí vědělo, 

že v den, kdy naše republika slaví svůj vznik (tehdy Československo) a v Hrachovci se chystá velká sláva, nemůže být 

prostě škaredě a přichystalo nám prosluněné odpoledne.  

 „Plán zněl jasně! „Vše musí být co nejvíce podobné tomu, jaké to bylo při slavnostním otevření KD před 50 lety“ 

znělo na poradách týmu lidí, kteří se na organizaci slavnostního dne podíleli. 

 A tak se i stalo! Když se v sobotu 28. října rozezněly ranní zvony hrachovecké kaple do zprvu zataženého dne, někteří 

už hodinu pracovali na přidělených úkolech, aby následný program mohl proběhnout hladce a bezchybně. 

 Před půl druhou odpoledne se začali scházet lidé ke kapli, kde proběhla slavnostní mše, při které si účastníci mohli 

vzpomenout na ty, kteří se na stavbě KD podíleli, ale tohoto dne se bohužel nedožili. Na přední řady, ve kterých seděli 

lidé, bez rozdílu věku, oděni do valašských krojů byl opravdu krásný pohled. 

 Po skončení mše se všichni hosté přesunuli do Kulturního domu, kde je u vchodu vítaly dvě sličné valašky (ne ty 

sekery), oděné jak jinak než do kroje, se slivovicí a chlebem se solí. Po pár krocích do prostor KD na hosty čekala 

anketa, ve které si mohli zvolit oficiální jméno pro dřevěnou sochu valacha, stojícího při vstupu do parčíku hned vedle 

Kulturního domu. 

 Jméno bylo zvoleno a nic nebránilo tomu, aby v 15 hodin mohl pan farář vykonat slavnostní obřad, kterého se 

zúčastnil i starosta Robert Stržínek s místostarostou Petrem Nachtmanem z MěÚ Valašské Meziříčí. A my od toho 

okamžiku můžeme valacha nazývat jménem JURÁŠ. 

 Když se všichni hosté opět přesunuli dovnitř KD a slova se ujal předseda osadního výboru Hrachovec pan Radek 

Vaigl, všem bylo z jeho proslovu jasné, že program míří k ocenění více než 60 lidí, kteří se na stavbě Kulturního domu 

významně podíleli. 

 Předávání pamětních listů s krásnou knihou nebo hrnkem s hrachoveckým logem, se ujali zástupci vedení města a 

všem oceněným, nebo jejich rodinným příslušníkům, kteří za ně cenu přebírali, osobně potřásli rukou. 

 Tím byla ukončena oficiální část oslav. Co by to bylo ale za slavnost, kdyby chyběla muzika. O veselou náladu v sále 

se staral cimbálový soubor Valašsko, který svým vystoupením zpříjemnil hostům prohlídku fotografií z historie KD. 

Guláš taky chutná lépe při poslechu kvalitní hudby, a když se začalo i tančit, bylo najednou v sále cítit, že akce dopadla 

dobře a všichni, kteří tento den připravovali a taky hosté, kteří se ho zúčastnili, byli nadmíru spokojeni. A tak to má být! 

 Poděkování patří všem organizátorům, OV Hrachovec, SDH Hrachovec, Skautům Hrachovec a vedení města 

Valašské Meziříčí. 

Radka Konvičná, Vladislav Tuček 
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Foto LM / Vladislav Tuček 
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ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMKU S OHŇOSTROJEM 

 

Vánoce nejsou jen o dárcích a jídle. Jsou o sdílení, o tradicích, o komunitě. Jsou o tom, že se všichni sejdeme a 

oslavíme to dohromady. A rozsvěcení vánočního stromu je ta pravá událost, kde to všechno začíná. I letos jsme tuto 

tradici dodrželi a v sobotu 5.12. jsme se sešli u našeho Kulturního domu. Mikuláš, čert i anděl se 

objevili v plné parádě a každému po koledě předali zaslouženou nadílku. Krásný večer zpestřili 

členové 2. oddílu Junáka svými písničkami, které ještě více podtrhly atmosféru. Pro všechny 

bylo připraveno občerstvení. Svařák pro dospělé, párky, čaj pro děti a jiné. Děti mohly 

dorazit i na saních, protože celý den sněžilo. Naštěstí organizátoři nenechali nic náhodě a 

tak se účastníci mohli ohřát venku u hořících kmenů. Vyvrcholením večera byl ohňostroj a 

následné rozsvícení našeho vánočního stromu. V kulturním domě zároveň probíhal 3. ročník 

výstavy betlémů a předvánočních dílen. Děti i dospělí si mohli domů odnést vlastnoručně 

ozdobené baňky nebo vyrobený betlém. Tuto událost zorganizoval Osadní výbor ve spolupráci 

se členy místních spolků, kterým tímto děkujeme. Poděkování také patří všem, kteří se na této kulturní 

akci podíleli, byť malou pomocí.  Bez Vás bychom to všechno nezvládli. Všichni, kdo jste se zúčastnili, díky i Vám za 

to, že jste přišli a pomohli nám vytvořit tento neopakovatelný vánoční zážitek. Přejeme Vám všem veselé svátky a 

těšíme se na Vás v příštím roce u našeho vánočního stromu. Šťastný nový rok 2024!   Jakub Mocek 

 

     
 

     
 

foto Vladislav Tuček a LM 

 

PŘEDVÁNOČNÍ DÍLNY SE LETOS VYDAŘILY  

 

Na sobotu 2. prosince nachystali členové 2. oddílu „Šedý vlk“ a 2. klubu OS „Jestřáb“ 

v sále kulturního domu 3. ročník předvánočních dílen s výstavou nejen papírových betlémů. 

Součástí této výstavky bylo také šest skautských, nejstarší z nich z roku 1947. Již od 

dopoledních hodin se začali trousit návštěvníci, aby si v klidu mohli prohlédnout výstavu asi 

stovky hlavně papírových betlémů, jesliček, pohledů a mohli si vyrobit jednodušší betlém 

z přírodních materiálů, z krabičky od sirek nebo sáčkových čajů. Také si mohli vybrousit na 

skleněný hrnek nebo sklo v rámečku vánoční nebo jiný obrázek. Hlavní částí této akce byla 

možnost namalovat si svou vlastní vánoční baňku jak skleněnou z Irisy Vsetín nebo z umělé 

hmoty. Největší nápor na pořadatele pak byl po skončení ohňostroje, kdy se do sálu 

nastěhovali všichni jak na předvánoční dílny, a také aby se při tom mohli ohřát. Letošní akce 

měla velký úspěch, čemuž pomohlo sloučení dvou akcí do jednoho termínu. 



 

6 

   
 

       

LM / foto LM 

 

SILVESTROVSKÝ VÝŠLAP  

 

V neděli 31. prosince se téměř čtyřicítka hrachovičanů vydala od Kulturního domu  na turistický výšlap k hasičské 

chatě „U kříža“. Této akce na konci roku se zúčastnili nejen mladí ale i starší spoluobčané, někteří i se svými čtyřnohými 

miláčky. 

      
foto LM a Vladislav Tuček  

ZVONIČKA A ZVON U PERNICKÝCH  

 

Možná jste si všimli, že ze zvoničky u Pernických zmizel zvon. Vzhledem k neuspokojivému 

stavu zvoničky, kdy především v horní části se projevil zub času nejvíce, byl zvon sundán a 

odvezen na zrestaurování do Muzea ve Valašském Meziříčí. Ihned se rozjelo hledání nového 

vhodného a důstojného místa pro jeho umístění. Jako nejlepší možnost se jevil plánovaný altán 

v parčíku u Kulturního domu, na kterém by se přistavila zvonička. 

 Místo sice bylo schváleno jako vhodné, bohužel altán v moderním stylu už nesplňoval 

parametry důstojného místa. Proto se projekt altánu zadal k přepracování tak, aby byl ve 

valašském stylu a splnil tak i tuto podmínku. 

FCB / foto archiv LM 
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JAK SI VEDOU NAŠE SPOLKY 
 

JUNÁK SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
 

VÁNOČNÍ TURNAJE JIŽ PO ČTYŘICÁTÉ PÁTÉ  

 

Na tuto již tradiční akci si přišlo vyzkoušet své nejen sportovní dovednosti v badmintonu, hokej-

šprtci, hodu šipkami a střelbě ze vzduchovky čtyři desítky soutěžících z 

Hrachovce, Veselé, Zašové, Valašského Meziříčí a Vsetína. Od vzniku 

těchto turnajů v roce 1979, které vyplňují každoročně volno mezi svátky, 

uplynulo bez přerušení již neuvěřitelných 45 let. Ani Kovid a ostatní 

nepříjemnosti nás neodradily od pořádání této společenské akce, kdy si dospělí i mládež 

můžou vyplnit vánoční volný čas pohybem a soutěžením v nějakém sálovém 

individuálním sportu. Letos jsme tyto turnaje na žádost rodičů z důvodu vánočních návštěv 

příbuzných, babiček a dědečků mezi svátky,  přesunuli na konec listopadu. Všechno marné, 

účast byla stejná, ne-li slabší hlavně v kategorii dospělých a dorostenců, kde panovala docela 

komorní atmosféra. Ale vše dopadlo celkem dobře, mládež si zasoutěžila a zablbla ve volném 

čase na jevišti, ani se jim po konci nechtělo domů. Všichni soutěžící dostali nějakou cenu, pohár, 

medaili, diplom nebo pamětní lístek. Po letošních zkušenostech jsme tuto akci zhodnotili a rozhodli se od  příštího roku  

tyto Vánoční turnaje opět pořádat 26. prosince (na Štěpána) od 15 let a den poté pro děti do 15 ti let.  

 

VÝSLEDKY 45. ROČNÍKU. V kategorii dospělých turnaj v badmintonu vyhrál Martin Janča před Janem Hynkem a 

Petrem Cahlíkem.  V hockey šprtci vyhrál Petr Cahlík před Lubomírem Melichaříkem a Dobroslavem Konvičným. 

Šipky ovládl v mužské kategorii Petr Cahlík před Janem Hynkem a Petrem Hynkem.  V ženské kategorii zvítězila 

Alžběta Adame před Antonií Markovou a Ludmilou Bayerovou. Ve střelbě ze vzduchovky zvítězil Lubomír Melichařík, 

druhý se umístil Petr Cahlík před Dobroslavem Konvičným. V ženách tuto soutěž ovládla Ludmila Bayerová před 

Alžbětou Adame a Antonií Markovou. Vánoční čtyřboj suverénně vyhrál Petr Cahlík před Janem Hynkem a Lubomírem 

Melichaříkem. 

  

   
 

VÝSLEDKY KATEGORIÍ DO 15-ti let. Ve starších žácích a žačkách badminton vyhrál Štěpán Pavelka z Veselé 

před Terezou Šafářovou a Annou Cahlíkovou, ve šprtci zvítězila Anna Cahlíková před Terezou Šafářovou, v šipkách 

byla opět první Anna Cahlíková před Terezou Šafářovou a jako třetí se umístila Kristýna Lišková. Ve Vánočním trojboji 

zvítězila Anna Cahlíková těsně před Terezou Šafářovou a Štěpánem Pavelkou. 

Badminton  v mladších žácích a žačkách  vyhrál David Cahlík před Matějem Kabeláčem a Janem Markem, ve šprtci 

si toto pořadí zopakovali, na třetím místě se pak umístila Jindra Urbanová.  Šipky ovládl Matěj Kabeláč před Davidem 

Cahlíkem a třetí Jindrou Urbanovou. Vánoční trojboj ovládl těsně David Cahlík před Matějem Kabeláčem a Jindrou 

Urbanovou. 

V žácích a žačkách vyhrál badminton Šimon Baroch před Karolínou Kubjátovou a Vojtěchem Štachem, ve šprtci 

vyhrál  Vojtěch Štach před Amálií Adame a Antonínem Markem, v šipkách pak Šimon Baroch před Vojtěchem Štachem 

a Amálií Adame. Trojboj vyhrál Vojtěch Štach před Šimonem Barochem a Amálií  Adame. 

V benjamíncích zvítězil v badmintonu Lukáš Cahlík před Michalem Cahlíkem a Kateřinou Kubjátovou, ve šprtci si 

toto umístění na 1. a 2. místě zopakoval před Matyášem Garaiem z Veselé. Šipky suverénně vyhrála Kateřina Kubjátová 

před Lukášem Cahlíkem a Matyášem Garaiem. Vánoční trojboj se stal kořistí Lukáše Cahlíka těsně před Michalem 

Cahlíkem a Kateřinou Kubjátovou. 

 

BADMINTON

HRACHOVEC
CUP
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LM / foto LM 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
 

PRODEJ TRADIČNÍ ZABIJAČKY V HASIČÁRNĚ. Členové SDH Hrachovec Vás zvou 

v sobotu 3. února na prodej tradiční zabijačky.  Přijďte si nakoupit tradiční zabijačkové speciality, 

posedět v hasičárně a kromě dobrého jídla taktéž podpořit činnost našeho sboru. Těšíme se na Vás. 

 

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA. Vážení členové a příznivci hasičů v Hrachovci, výbor sboru 

Vás zve na tradiční Výroční členskou schůzi, která se uskuteční v neděli 28. ledna od 15,00 

v Kulturním domě s následujícím programem: Zahájení a přivítání hostů, volba volební komise a 

doplňkové volby do výboru sboru, prezentace starosty o činnosti a hospodaření, oznámení o zvýšení členského 

příspěvku a zpráva revizní komise. S návrhem plánu na příští rok Vás seznámí starosta. Valnou hromadu zakončíme 

diskuzí a schválením usnesení. Vzhledem k nutnosti doplňujících voleb výboru je nutná účast všech členů sboru. 

Děkujeme za účast. Důležité: Členské příspěvky ve výši 350.- Kč je možno uhradit na účet číslo 641236777/2010 

do konce února 2024, případně hotově na Výroční členské schůzi.  
 

KROUŽEK MLADÝCH HASIČŮ SE SPOLUPRACÍ ZŠ ŠAFAŘÍKOVA. Od listopadu 2023 jsme obnovili tradici 

práce s mládeží. Ve spolupráci se ZŠ Šafaříkova 

se každou středu od 15 hodin schází 7 dětí 

v kategorii mladších žáků v malé tělocvičně ZŠ 

Šafaříkova. Miroslav  Děcký a Kateřina Bechná 

provádí děti nejen hasičskou náplní, ale taktéž 

atletikou a kamarádstvím. Kroužek je po dohodě 

se školou otevřen všem dětem jak z Hrachovce, 

tak i z blízkého okolí a také žákům ZŠ 

Šafaříkova. Děti se učí základům požární ochrany, orientaci v přírodě, střelbě ze vzduchovky, brannosti, lezení na umělé 

lezecké stěně a mnoho dalšího. Pokud máte chuť k nám přihlásit Vaši ratolest, budeme rádi! Uvítáme i zapojení se do 

organizace dětského kroužku a oceníme to nejen my, ale i děti.                                  Miroslav Děcký 

 

FOTBALOVÝ KLUB SK HRACHOVEC 
 

HODNOCENÍ PODZIMNÍ ČÁSTI MLÁDEŽNICKÝCH DRUŽSTEV 2023  
 

Mladší přípravka.  Několik vět o mladší přípravce slovy trenéra. V družstvu mladší přípravky 

máme momentálně něco málo přes 20 hráčů a jejich počet se neustále zvyšuje, za což jsem 

opravdu rád. Je vidět, že to děti baví a dokonce k 

nám přicházejí stále noví hráči i z okolí. Pro mě 

jako pro trenéra je tohle dobrá zpětná vazba, že v Hrachovci děláme 

kvalitní fotbal už od těch nejmenších. Máme tady skvělou partu, která 

maká na 100% jak při trénincích, tak i v zápasech. Každý víkend v sezóně 

hrajeme turnaj. Naším hlavním cílem je, aby děti co nejvíce hrály a 

vyzkoušely si své získané dovednosti z tréninků také v zápasech. Sezóna 

vyšla skvěle jak po stránce fotbalové, tak i po stránce počasí. V listopadu 

bylo volno, které jsme proložili občasnými víkendovými turnaji. Od prosince jsme se začali naplno připravovat na zimní 

sezónu. Doufám, že se nám vydaří a na jaře budou děti opět předvádět dobré výkony.           Petr Štěpán
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Starší přípravka zvládla podzimní část sezóny lépe, než jsem očekával. Kromě zápasu 

s Valašským Meziříčím "A" jsme vyhráli všechny zápasy a zaslouženě jsme na 2. místě 

tabulky. Tým táhnou zejména výkony kapitána Davida Cahlíka a nejlepšího střelce Pavla 

Hajdy. Ostatní se k nim přidali a spolehlivými výkony jen ukázali, že máme na čem 

stavět. Neměli bychom se tím ale uchlácholit a budeme dál pracovat na zlepšení. 

              Petr Cahlík  

 

Sdružený tým dorostu Hrachovec-Podlesí  se na podzim prezentoval výborným fotbalem, ale začátky byly 

kostrbaté. Kádr má momentálně 19 hráčů. V létě družstvo posílil nový hráč  Pavlo Soima a pokud byl uvolněn z A týmu 

Matěj Vaigl, mohli pomýšlet na přední umístění. Tento tým hraje krajskou soutěž a po podzimní části je na 4 pozici s 

nepatrnou ztrátou na vedoucí tým Lidečka, který naši borci porazili s bilancí 7 vítězství a 3 proher se skóre 55:18. Cílem 

dorostu je hlavně vychovat a připravit hráče pro družstva mužů a tak někteří zdatně zasahují a hrají hlavně za B tým, 

kde sbírají cenné zkušenosti. 

 

Mladším žákům ročníku 2011-12 se podzimní část vydařila dle očekávání a naše oba celky s názvy modří a černí 

jsou na vedoucích pozicích okresního přeboru bez porážky. Děti 

chodí hojně na tréninky a je radost trénovat tolik dětí, které se 

chtějí zdokonalovat. Nesmíme zapomenout na skvěle 

zorganizovaný a provedený letní kemp pro děti všech našich 

kategorií, který měli na starosti trenéři z Olomouce pod názvem 

„Bav se fotbalem“, kde naši trenéři navázali na výborně 

nastavené tréninkové jednotky s dětmi až do listopadu. 

Nejlepším střelcem týmu se stal Vojtěch Štach s 48 góly, ale 

všichni v týmu ví, že tým je nadevše a pochvala patří všem. 

V prosinci jsme děti přihlásili na dva turnaje pro zpestření 

přípravy, kde v Lipníku nad Bečvou obsadili 1. místo a 

v Holešově skončili na 4. místě. Dvacet osm aktivních hráčů 

doplní na jaře navrátilec z Valašského Meziříčí Petr Jaroš a na 

30 dětí doplníme stav výborným hráčem a talentem Lukášem 

Nohavicou ze Zubří, kdy jeho tatínek hrával za Hrachovec. 

Harmonogram na příští rok se dětem plní již od ledna a tak dnes víme, že pojedeme na 4 halové turnaje (Leden-Únor),  

zimní soustředění na Pustevnách, letní na chalupě Amerika a v červnu jsme přihlášení na mezinárodní turnaj do Rohatce. 

V příští fotbalové sezóně chceme děti přihlásit do krajské fotbalové soutěže a posunout tak hrachoveckou mládež zase 

o stupínek výš.                Martin Vaigl, Michal Orság,  Radek Vaigl 

 

MUŽI A POSLEDNÍ VYSTOUPENÍ NAŠEHO „A“ TÝMU na mezinárodním turnaji v Púchově (SVK). Fotbalový 

turnaj v nádherné hale s umělou trávou byl viděn v neděli, kde naši borci nastoupili proti slovenským celkům ze 4 a 5 

ligy. Po vítězství ve 

skupině, jsme postoupili 

rovnou do finále, kde naši 

borci podali asi nejlepší 

výkon a porazili borce 

z Horné Poruby 5:1. Za 

celý turnaj jsme dostali 4 

branky a nastříleli 

15.  Herně jsme 

přehrávali všechny týmy, 

které měly výbornou 

kvalitu a jako vítězové 

jsme se kvalifikovali na 

příští ročník. Děkujeme 

pořadatelům z Púchova a 

Považské Bystrice za 

pozvání a skvěle 

zorganizovaný turnaj 

v krásném areálu, který 

můžeme klukům jen 

závidět.   

Radek Vaigl / foto archiv SK 
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MYSLIVECKÝ SPOLEK VESELÁ HRACHOVEC 
 

JAK PŘILEPŠIT ZVĚŘI V ZIMNÍM OBDOBÍ? 

 

Při zavážení krmných zařízení se myslivci často potýkají s tím, že lidé v dobrém úmyslu přinášejí do 

lesa něco na přilepšenou, ale bohužel to není vždy správně. Špatně zvolené krmení může způsobit mnoho 

problémů. Tímto krátkým článkem bych chtěl vysvětlit, co je pro zvěř vhodné. 

Náš spolek Veselá-Hrachovec každoročně připravuje vlastní seno a krmnou směs pro spárkatou zvěř, 

především pro zvěř srnčí v naší oblasti. Směs obsahuje oves, otruby, 

kukuřici a mix vitamínů a minerálů. Myslivci tuto směs používají k 

přikrmování zvěře v zimním období, aby měla dostatek živin a 

potřebných látek. V případě, že napadne velké množství sněhu a 

teploty jsou velmi nízké, je pro zvěř náročné obstarat si potravu 

běžným způsobem, zima také zvyšuje celkovou zátěž na organismus 

a kalorickou potřebu zvěře. 

V mnoha rodinách v Hrachovci a Veselé je tradicí chodit 

pravidelně do krmelců v období Vánoc a nového roku a přinášet zvěři 

"dárky" a něco na zub. Je to krásný zvyk, který ocení nejen zvěř, ale 

také myslivci. Z jadrných krmiv lze zvěři nabídnout oves a další 

dobroty, jako jsou kaštany, žaludy a bukvice. Z dužnatých krmiv jsou 

vhodná jablka, mrkev a řepa. Objemové krmivo, jako je seno, sušený 

jetel a letnina, si myslivci zajišťují sami, protože musí být kvalitně usušeno. Není vhodné nosit vlastní objemové krmivo 

do našich krmelců. Uvedené krmivo je pouze část toho, co můžete zvěři nabídnout, ale je to vyzkoušený výběr, na který 

je zvěř zvyklá. Krmení by mělo být umístěno do korýtek, aby nedocházelo ke kontaminaci výkaly a neměli k němu 

přístup hlodavci, což může způsobit celou řadu nemocí. Krmivo nesmí být shnilé nebo plesnivé. Pro zvěř je vhodná 

potrava, která roste v přírodě a je podávána buď kvalitně usušená, nebo v čerstvém stavu. 

Všem lidem, kteří se snaží zvěři dopřát něco navíc, bych chtěl upřímně poděkovat. Za myslivecký spolek Veselá-

Hrachovec vám přeji vše nejlepší do nového roku a pohodové Vánoce. 

Libor Mlýnek / foto archiv 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLKA 
 

AKCE DĚTÍ V POSLEDNÍCH MĚSÍCÍCH ROKU 2023 

 

Devátého listopadu jsme s dětmi navštívili Pohádkové lázně v Rožnově  pod Radhoštěm. Byla to odměna za soutěž 

od OV Hrachovec a autobus nám hradila autobusová doprava Transdev, jako sponzorský dar. 

Další akce byla u nás ve školce a jmenovala se USPÁVÁNÍ BROUČKŮ, kde jsme uspali společně s dětmi broučky 

podzimníčky, potom jsme šli průvodem s lampióny po Hrachovci a nakonec bylo malé pohoštění. Součástí této akce 

byl i skákací hrad, který nám byl zapůjčen od pana Hruboně, který vlastní firmu s těmito atrakcemi. 

Potom jsme 14.11 navštívili městskou knihovnu, kde si děti vyslechly příběh o Krávě Říčanové, vyzkoušely si i 

dojení krávy, práci s příběhem a poté si prohlédly spousty pohádkových knih. 

 

         
 

Bc. Naďa Masaříková-ředitelka / foto archiv školky 
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HISTORIE VALAŠSKÉ DĚDINY HRACHOVEC V ČASE IV. 
 

Ve Vlastivědě moravské se píše: 

             
Hrachovec, ves přifařená do Meziříčí, leží v bočném údolí, jež vlevo od Bečvy Rožnovské mírně k Brdu (562 m) postupuje od 

Meziříčí je po silnici okresní 3 km vzdálen, ale spojuje osadu s městem i bližší polní cesta, místy značně zanedbaná.  

Ves jest horského rázu, selské statky prostírají se nespojitě na obou stranách hrachoveckého potoka, jenž se sbírá z pramenů 

z městského háje pod Brdem. Čtyry lávky u čtyř splávků jsou přechodem přes potůček, tůním pod splávky říká zde lid „zbuček“, 

kdežto v Karlovicích je jmenují „plesko“ (slovácké „pleso“-jezero). Za každým statkem jest ovocná zahrada. Ves skládá se většinou 

z dřevěných domů (52), z hlíny upěchovaných  „tlučenek“  je 8. V dědině stojí chatrná zvonice a za humny k Meziříčí železný kříž. 

Ves dělí se na „Dolní a Horní  konec“. Blíže školy staré a druhé nové říká se „na Dědině“. Postranním domům, jež od sebe dělívá 

úzká cesta oplotěná, říká se „Hulice“. Také v ráztoce Sýkoří, kde hraničí pozemky hrachovecké a veselské, stojí jednotlivé domy, 

větší skupiny domů jsou na Podhájí, na Rovenkách (5 včelínů) a v Zavychuří (4 včelíny), na „Větrochově“ 2 paseky, samoty jsou  

Podhrabí a Zauličná, na Hrádkách bývalo zemanství. Hrádky tyto prostírají se již na pravém břehu Bečvy dolní (Rožnovky). Pod 

Hrádkami při silnici do Rožnova je parní cihelna, bývalá hraběte Kinského, a obecní hostinec. 

Proslulý biskup Bruno, zakladatel měst i vesnic v severovýchodní Moravě, píše ve své poslední vůli z roku 1267, že v starobylém 

okrsku církve Olomucké založil Rožnov a Hrabové (Rosenowe et Grabowe), které se snad týká našeho Hrachovce, popisuje-li závěť 

zeměpisnou polohu Hrabové správně. Je totiž i Hrabová (Grabow) u Ostravy, jež se objevuje v seznamu manství z roku 1388 již 

„Starou Hrabovou“. 

„Hraby“ čili podle spisovné řeči „habry“ mohly dát jméno nové osadě, tak jako  jiným osadám východní Moravy. Dodnes je u 

Hrachovce trať "Hrabí“ a samota „Podhrabí“. Proměna původního názvu Hrabové na „Hrachovec“ mohla vzniknout, když zanikly 

hrabové  houště a původní jméno vsi nebylo pochopeno sousedním obyvatelstvem. V listině z roku 1376 se již tato osada nazývá 

„Hrachovic“ (Hrachovecz). Roku 1392, 1396, 1464 a 1480 se  mluví opět o „Hrachovci“.  Ale roku 1502 se zase píše o končinách 

„Hravockých“ a tento název je tomu původnímu Hrabové opět bližší. V letech 1535 a 1872 se již zase osada nazývá Hrachovic, v 

moderní české diakritice Hrachovec. Příslušné adjektivum pak zní hrachovecký, obyvatelé označováni jako Hrachovjané, nebo v 

sousedním Křivé (Podlesí) Hrachovičané. Výklad názvu není zcela jasný, je snad později vytvořen připojením přivlastňující 

koncovky -ovec k adjektivu hrachový (vrch či porost).  

Místní trati mají názvy Sýkoří, Na Podhájí, Na Rovenkách, V Zavychuří (Za Vrchhůrou), Na Větrochově, Podhrabí, Zauličná 

(Hulice), Jehlice, Rybníky, Holomčí, Osuší, Padělek, Hložkov, Dráhy, Dříní, Srnov, Na Hrádkách (na pravém břehu Bečvy).  

Nejstarší známé obecní pečetidlo Hrachovce bylo pořízeno r. 1731. V jeho kruhovém pečetním poli je radlice obrácená hrotem 

vzhůru zdobená rostlinnými ornamenty. Pečetní obraz doplňuje letopočet 1731. 

Ve století XIV. patřil Hrachovec k lénu Arnoltovic. Jindřich z Arnoltovic byl roku 1392 o Křivé a Hrachovec žalován Vencůšem 

z Pavlovic. Již však roku 1464 náležel k alodu Meziříčí-Rožnovskému; byltě toho roku pro dluh s jinými všemi alodu Janu z Hluku 

a Rožnova zabaven. Když pak Petr hr. Od sv. Jiří Rožnov prodával pp. Z Kunštátu, také Hrachovec mezi vesnicemi jest jmenován 

roku 1504/W)-V popisu pak manství Meziříčského roku 1694, kdy se po Bern. Ferd. z Žerotína odumřelým stalo, Hrachovec 

jmenován není.  

O událostech starších ničeho není povědomo. Za XVII. století stíhaly však Hrachovec pohromy válečné. Již roku 1617 zapsáno 

jest v rejstrech dědiny o jednom gruntu, že byl spálen, všecek dobytek zajat a pobrán od lidu „Bogkwagského“ (Bočkajského); o 

jiném roku 1619, že zůstal na „poušti“ a o synu fojtovu, že „byl zabit“, snad též tím lidem; bylo to asi roku 1605 (viz při Meziříčí). 

Nepochybně zúčastnil se pak i Hrachovec povstání proti králi Ferdinandovi II., ježto Valašsko všecko tehdy se bouřilo. Roku 1624 

vyhořelo fojtství a s ním několik gruntů. Ležely toho roku v Meziříčí po 10 měsíců dva praporce pěchoty nasavského pluku „s 

velikou těžkostí“ města, tedy též asi Hrachovce. Některé grunty zůstaly několik let „požárem“; jedna chaloupka postavena “na 

požáru” teprve 1634. Roku 1627 Charvaté, již v Meziříčí a Krasně leželi, z neznámé příčiny v Hrachovci svou zvůli vedli, při čemž 

“registra obecní zkazili”. Mluví o tom titulní list lejster nových: “L.P. 1632 spraveny jsou registra dědiny Hrachovce, co tak 

z předešlých register, kteréž od lidu vojenského charvatského k strhání přišly, vyhledati a podle hodnověrných zpráv přezvěděno 

jsouc, sepsati se mohlo,”- že v Hrachovci tou dobou zle bývalo, vysvítá z toho, že od roku 1621 do konce války 30-ti leté  velmi 

nepravidelně peníze gruntovní pokládali; jiný že si půjčiti musil od obce na vůz, jiný na koně, jiný na rež a že mnozí mužové 

zahynuli, ježto nastupují na grunty držitelé zcela nových příjmení. Roku 1632 byla však místa rolnická již zase osazena; bylo tehdy 

fojtství, 10 gruntů, 2 zahrady a chalupa.  

Zakupování do trvalého majetku započalo roku 1783. Sedláci platili 70-80, zahradníci po 50-52 a chalupníci po 12-26 R. Počet 

selských gruntů a zahradnických, zůstával ovšem ve své původní míře. Do roku 1676 přibyly 2 chalupy a do roku 1820 vzrostl 

Hrachovec o 9 chalup „na obecním“, 6 na „poddanském“ a 25 „po založení katastru“.               

 LM / Pokračování 
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SETKÁNÍ A AKCE DŘÍVE NAROZENÝCH-SENIORŮ 
 

Kultury není nikdy dost, aneb výlety našich seniorů. Osadní výbor 

Hrachovec spolu s místním Sborem dobrovolných hasičů pořádal  setkání a 

zájezdy na kulturní akce pro naše seniory až do konce roku. I po prázdninách se 

v sále scházely asi tři desítky nejen dříve narozených. Na všech těchto setkáních 

opět zahrál na harmoniku František Křenek a v prosinci mohli přítomní 

shlédnout prezentaci fotografií z akcí OV a oslav výročí 50 let otevření 

Kulturního domu. Těší nás, že zájem o tyto setkání a výlety je z řad 

hrachoveckých seniorů velký, a proto i v příštím roce se budeme tyto zájezdy 

pořádat a společně „vyrážet za kulturou“. 

  Martina Došková / foto Vladislav  Tuček  

 JAMA CUP 
 

V pátek 29.12.2023 se uskutečnil v sále KD 11. ročník turnaje ve stolním tenise „JAMA CUP“. Na stupně vítězů se 

postavili:  V kategorii dětí byl  1. Jan Skalka ml.,  2. Tereza Šafářová,  3. Dan Krůpa, v kategorii dospělých se umístili: 

1. Daniel Drápela, 2. Pavel Koryčanský, 3. Josef Šafář st. Medailistům gratulujeme!               Josef Šafář  

 

        
 

POZVÁNKY NA AKCE V PRVNÍM ČTVRTLETÍ ROKU 2024 
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